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تكميل پروژه هاي  نيمه تمام اراك با سرمايه بخش خصوصي
در همايش»سرمايه گذاري و مشاركت شهرداري كلانشهر اراك« مطرح شد

مدير جهاد كش�اورزی شهرس�تان ش�وط در آذربايجان غربی از 
خس�ارت 37 میلیارد تومانی به محص�ولات زراع�ی و باغی اين 

شهرستان خبر داد.
محمدرضا احمدزاده با اشاره به میزان خسارت وارده از طریق سرما و 
تگرگ به محصولات کشاورزی این شهرستان، اظهار داشت: در سال 
زراعی جاری به محصولات زراعی و باغ��ی 37 میلیارد و 180 میلیون 
تومان خسارت وارد شده است. وی به میزان خسارت وارده به محصولات 
باغی و زراعی نیز اشاره کرد و گفت: در سال زراعی جاری به باغات این 
شهرس��تان 180 میلیون تومان خسارت وارد ش��ده است. احمدزاده 
ادامه داد: از ابتدای امس��ال تاکنون 303 میلیون تومان به بخش دام 
شهرستان شوط خسارت وارد شده که به منظور جبران این خسارت 
در بخش دام این شهرس��تان 131 میلیون تومان به دامداران ش��وط 
پرداخت شده است. مدیر جهاد کشاورزی شهرستان شوط ضمن اشاره 
به میزان پرداختی خسارت در بخش محصولات زراعی ، اظهار داشت: 
سال زراعی جاری حدود 232 میلیون تومان بابت جبران خسارت به 

کشاورزان شوط پرداخت شده است. 
وی به میزان پرداختی جبران خس��ارت س��ازمان جهاد کشاورزی در 
بخش باغات نیز اشاره کرد و گفت: این مبلغ حدود 100 میلیون تومان 
بوده که بابت جبران بخشی از خسارت باغی به باغداران این شهرستان 
پرداخت شده اس��ت. احمدزاده ادامه داد: در سال زراعی جاری حدود 
106 هکتار از اراضی باغی و حدود 4 هزار و 706 هکتار از اراضی زراعی 
شهرستان شوط تحت بیمه پوشش بیمه کشاورزی این شهرستان قرار 
گرفته شده است. مدیر جهاد کشاورزی شهرستان شوط همچنین از 
بیمه 3 هزار و 729 رأس دام این شهرستان در سال زراعی جاری توسط 

سازمان جهاد کشاورزی این شهرستان خبر داد.

استاندار خوزستان از موافقت وزير كشور براي اعطاي مجوز فعالیت 
و راه اندازي بندر شادگان در استان خبر داد. 

عبدالحسن مقتدایي تأمین معیشت مرزنشینان در طول ساحل و مرزهاي 
خشکي استان خوزستان در ش��ادگان، رونق کسب و کار در این منطقه 
محروم و نیز ارتقاي سطح امنیت مرزي منطقه که داراي 55کیلومتر مرز 
دریایي با عراق است را از اهداف مهم راه اندازي بندر شادگان عنوان کرد.  
وي با اشاره به اینکه با اس��تقرار واحدهاي ذیربط، ظرف چند روز آینده 
فعالیت اقتصادي بندر شادگان آغاز مي ش��ود، گفت: مقرر شده اسکله 
ش��ادگان مطابق ضوابط و مقررات گمرکي و گذرنامه تحت مدیریت و 
سرپرس��تي مرز مجاز دریایي بندر امام خمیني )ره( ش��روع به فعالیت 
نماید.  مقتدایي با بیان اینکه تأمین معیش��ت مردم این منطقه محروم 
همواره مورد اهتمام مدیران بوده است که خوشبختانه با پیگیري هاي 
صورت گرفته مجوز فعالیت گمرك در این منطق��ه اخذ گردید، افزود: 
مقدمات کار با مشارکت اداره کل بنادر و دریانوردي استان خوزستان، 
نیروي انتظامي اعم از مرزباني و اداره گذرنامه، اداره کل گمرك و سایر 
دس��تگاه ها با بهره گیري از امکانات موجود فراهم شده است.  استاندار 
خوزستان ادامه داد: بندر شادگان با صرف 400 میلیارد ریال اعتبار )اعم 
از ابنیه و راهسازي ( احداث شده است.  طبق اظهارات مقتدایي عملیات 
احداث ابنیه و زیرساخت هاي بندر شادگان سال گذشته به پایان رسید 
اما فعالیت هاي بندري آن به دلیل عدم صدور مجوز بین المللي آغاز نشده 
است.  بندر شادگان داراي ظرفیت تخلیه و بارگیري حدود 100 هزار تن 
در سال است که ظرفیت شناور آن پس از لایروبي به 500 تن مي رسد. 

در هفت��ه گذش��ته همایش»س��رمایه گذاري و 
مشارکت شهرداري کلانشهر اراك« با محورهایي 
از جمل��ه س��رمایه گذاري در پروژه هاي ش��هري 
موجود، امکان سنجي مشارکت بخش خصوصي، 
رویکرده��اي مدیری��ت ش��هري در پروژه ه��اي 

سرمایه گذاري و... در اراك برگزار شد. 
محمدحسین مقیمي اس��تاندار استان مرکزي در 
همایش استاني س��رمایه گذاري کلانشهر اراك با 
بیان اینکه توسعه نیازمند منابع مالي و نیروي انساني 
است، اظهار داشت: امروزه در بخش نیروي انساني 
از امکانات وس��یع برخورداری��م و نیروهاي تربیت 

شده خوبي در دانشگاه ها و مش��اوران و طراحان و 
پیمانکاران کارآزموده اي در سطح استان وجود دارد.  
وي افزود: منابع مالي مورد نیاز توسعه نیز به صورت 
پراکنده در دست افراد و آحاد مردم جامعه است که 
باید این منابع مالي به سمت سرمایه گذاري هاي خرد 

و کلان در راستاي توسعه شهر جهت دهي شوند.  
استاندار مرکزي با تأکید بر ضرورت شتاب بیشتر 
قطار توسعه استان، تحقق این امر را در سایه جلب 
مشارکت سرمایه گذاران میسر دانست و اظهار کرد: 
شتاب قطار توسعه استان و رسیدن به دیگر شهرهاي 
توسعه یافته کشور عمل به تکلیف و وظایف است.  

مقیمي تصریح کرد: ش��وراي اسلامي شهر اراك از 
آغاز به کار خود با قدرت تمام توس��عه شهر اراك را 
پذیرفته و تلاش بر توس��عه ش��هر را در دستور کار 
قرار داده است. وي با اش��اره به آمادگي اراك براي 
جذب سرمایه گذار خاطرنشان کرد: مدیران استان 
مرکزي نیز در همین راستا در حال حرکت هستند و 
تلاش مي کنند تا زمینه را براي فعالیت توسعه گران 
فراهم کنند.  استاندار مرکزي با بیان اینکه مدیران 
استان عزم بر حمایت از سرمایه گذاران و برنامه هاي 
توس��عه اي دارند، افزود: تس��هیل در انجام امور و 
همکاري با سرمایه گذاران از مهم ترین اولویت هاي 

کاري مدیران اس��ت.  وي با تأکید بر ضرورت رفع 
نواقص در فعالیت ه��ا و ابراز نارضایت��ي از طولاني 
شدن روند بررس��ي برخي پرونده ها و تقاضاهایي 
که مي تواند سه روزه انجام ش��ود و 30 روزه انجام 
مي ش��ود، ادامه داد: این عقب افتادن روند بررسي 
باعث ب��ه وجود آم��دن ناامني در س��رمایه گذاري 
مي شود.   وي افزود: رونق اقتصادي، پویایي صنعت 
و ایجاد اشتغال پایدار رویکرد دولت است و با توجه 
به شرایط موجود در استان براي اشتغالزایي و درآمد 

پایدار نیازمند سرمایه گذاري هستیم.  
اس��تاندار مرکزي با اش��اره به اینکه شراکت یعني 
طرفین در س��ود و زیان ش��ریك هس��تند، گفت: 
سرمایه گذار، شهرداري و ش��وراي شهر باید به این 
نکته توجه کنند که نمي توان در مواقعي که منافع 
ایجاب مي کند به عنوان شریك حضور داشته باشیم، 
باید در مواقع زیان نی��ز در کنار هم و از هم حمایت 
کنند.  مقیمي توسعه شهر را نیازمند سیاستگذاري 
و برنامه جامع دانست و ابراز خرسندي کرد در استان 
مرکزي و دیگر شهرهاي کش��ور افراد صاحب نظر 
زیادي براي برنامه ریزي و سیاستگذاري وجود دارد 

که مي توان از ظرفیت آنها بهره برد. 
  هوا و زمين را نفروشيد

در این همایش محمدابراهیم عباس��ي ش��هردار 
اراك نی��ز گفت: ش��هرهاي کش��ور در س��نوات 
گذش��ته با عوارض محدودي که اخذ مي کردند و 
کمك هاي وسیع دولتي اداره مي ش��دند، ولي در 
دهه 60 کمك هاي دولتي قطع شد و شهرداري ها 
به خودکفایي دست یافتند.  وي افزود: در دهه اخیر 
براي اداره شهرها نهضتي تحت عنوان تغییر کاربري 
فضاهاي عمومي به راه افتاد؛ طرحي که پول نصیب 
ش��هرداري ها مي کرد و موج��ب درآمدزایي براي 
شهرداري ها مي شد، ولي متأس��فانه شهرداري ها 
وارد حوزه فضا فروش��ي و ارتفاع فروشي شدند که 
این اقدام تا جایي ادام��ه یافت که اکنون 600 هزار 
نفر در هر هکتار از شهرهاي کشور سکونت مي کنند.  
شهردار اراك اظهار کرد: شهرداري ها باید به جاي 
فروش هوا و زمین به دنبال کس��ب درآمد اساسي 

براي اداره شهر و توسعه آباداني شهر باشند.  
عباسي با اشاره به برگزاري همایش سرمایه گذاري 
گفت: این همایش به منظور کس��ب درآمد و اخذ 
مشارکت سرمایه گذاران و تغییر ش��رایط فعلي و 
ایجاد بستر حضور سرمایه گذار در اراك برگزار شده 
است.  وي تأکید کرد: باید در مسیر بهبود شهر اراك 
از پتانسیل ها و س��رمایه هاي خرد و کلان استان و 
همچنین ظرفیت شهرونداني که تمایل به همکاري 

دارند، استفاده شود. 
تخريب 15فقره ساخت و ساز غير مجاز   

 مدير جهاد كشاورزي شهرستان اسلامشهر 

خبرنگارجوان
   اسلامشهر 

از تخريب 15 فقره ساخت و ساز غیر مجاز در 
اراضي كشاورزي اين شهرستان خبر داد. 

محمدرضا امیري گفت: براساس حکم دستگاه قضایي شهرستان، ضمن 
تخریب 15 فقره ساخت و ساز غیر مجاز در روستاي قاسم آباد خشکه 
بخش چهاردانگه، بیش از 32900 متر از اراضي کش��اورزي از تصرف 

متخلفین رها سازي شد.  
وي افزود: پس از صدور حکم تخریب از سوي دستگاه قضایي شهرستان 
با حضور نماینده دادس��تان، مس��ئول حراس��ت دادس��تاني و عوامل 
بخشداري و شهرداري چهاردانگه در محل وقوع تخلف، بنا هاي احداثي 
در اراضي کشاورزي تخریب شد و به حالت اولیه بازگشت.  امیري گفت: 
در جریان این تخریب ها بالغ بر 1110 متر دیوار کشي اراضي کشاورزي 
تخریب و پاکسازي گردید، ضمن اینکه تعداد 15 مورد دیگر نیز مرتکب 
تخلف ش��ده بودند، فرصت یك هفت��ه اي براي رفع خ��لاف از اراضي 
مورد تخلف داده ش��د.  وي تأکید کرد: با متخلفین و افراد س��ودجو و 
فرصت طلبي که بخواهند به هر نحوي اراضي کشاورزي را مورد تخریب 

یا تغییر کاربري قرار دهند، قاطعانه برخورد مي شود. 

شناسايی 2هزار هكتار بافت  فرسوده
مدي�ركل راه و شهرس�ازی گلس�تان از 

خبرنگارجوان
  گلستان

شناس�ايی 2 ه�زار و 278 هکت�ار بافت 
فرسوده در استان خبر داد.

 علی بخش رستمی گفت: برای بهسازی و نوسازی هر هکتار بافت فرسوده 
حدود 100 میلیارد ریال سرمایه گذاری جدید نیاز است. وی تصریح کرد: 
طی سالیان گذشته با همکاری ش��رکت عمران و بهسازی شهری ایران 
احیا و بازسازی بخش��ی از بافت های فرسوده ش��هری در استان تجربه 
شد اما حجم عظیمی از بافت های فرس��وده موجود و نیمه کاره ماندن و 
طولانی شدن اجرای بسیاری از این پروژه ها به علت منابع مالی هنگفت 
که برای احیای اینگونه بافت ها نیاز است یکی از مشکلات اساسی به شمار 
می رود.  مدیرکل راه و شهرسازی گلستان با تأکید بر اینکه احیا، نوسازی 
و بهسازی بافت های فرسوده با همکاری مردم قابل تحقق است، افزود: تا 
زمانی که در احیای بافت های فرسوده منافع ساکنان در نظر گرفته نشود 

نمی توان به احیای سریع بافت های فرسوده امید داشت.

رفع مشكل آبياري اراضي مرزي  
عملیات اجرايي انتقال آب به اراضي 

خبرنگارجوان
  سيستان و بلوچستان

بلنداب سیستان با حضور استاندار 
سیستان و بلوچستان آغاز شد. 

این عملیات شامل احداث ایس��تگاه پمپاژ، آبگیر و کانال انتقال آب به 
اراضي بلنداب سیس��تان به طول 14 کیلومتر با اعتباري بالغ بر 130 
میلیارد ریال بود. طبق گزارش هاي رسیده طول کانال از محل رودخانه 
مشترك مرزي ایران و افغانستان تا انتهاي آن 14 کیلومتر است که از 
این مقدار 8/3 کیلومتر آن به صورت سرپوش��یده است و قرار است در 
مدت 9 ماه با اعتباري معادل 13 میلیارد تومان به بهره برداري برسد. 
همچنین موتور پمپ هاي این ایستگاه در زمان شروع هر کدام 3 متر 
معکب آب در ثانیه انتقال خواهند داد. علي اوسط هاشمي استاندار در 
مراسم آغاز اجراي عملیات این پروژه، آبیاري اراضي مرزي بین ایران و 
افغانستان را یك چالش خواند و ابراز امیدواري کرد که با این خط لوله 
انتقال آب مشکلات مربوط به زمین هاي کشاورزي واقع در مرز مرتفع 
شود و کش��ور افغانس��تان نیز عامل به تعهدات خویش باشد و حسن 
همجواري را رعایت نماید.  وي با بیان اینکه دولت توجه و نگاه ویژه اي به 
توسعه و پیشرفت استان سیستان و بلوچستان دارد، اعتبارات سال 93 
اختصاص داده به شهرستان زهك را برابر با هشت سال گذشته خواند. 

احداث 38 واحد آموزشي در اردبيل  
در حال حاضر به همت خیرين مدرسه ساز 38 واحد 

خبرنگارجوان
        اردبيل

آموزش�ي در حال احداث اس�ت كه در يك سال 
آينده تکمیل شده و به بهره برداري مي رسد. 

رئیس مجمع خیرین مدرسه س��از اردبیل با بیان این مطلب گفت: از 
سال 78 این مجمع فعالیت خود را در استان اردبیل آغاز کرده به طوري 
که تاکنون به همت خیرین داخل اس��تاني و خارج از استان و برخي از 
خیرین برون مرزي 356 واحد آموزشي در قالب یك هزار و 446 کلاس 

درس ساخته شده است.  
جواد قرآن نویس افزود: این مدارس بنا به پیشنهاد و مکان یابي آموزش 
و پرورش در مناطق محروم و فاقد مدرسه احداث شده تا محیطي فراهم 

آید که نسل آینده بتوانند از نظام تعلیم و تربیت بهره مند شوند. 
رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز اس��تان اردبیل با بیان اینکه در حال 
حاضر بیش از ده ها خیر در امر مدرسه س��ازي فعال بوده و به تعهدات 
خود به شکل دقیق عمل مي کنند، گفت: آنچه در این زمینه مهم به نظر 
مي رسد حضور فعال و عمل به تعهداتي است که خیرین در سال هاي 
اخیر انجام داده اند. قرآن نویس افزود: مدارس��ي که خیرین نامگذاري 
کرده اند به همان نام باقي مانده و تغییر و تحولات در این نامگذاري ها 
دیگر انجام نمي شود و به حرمت خیرین سعي مان بر این است تا بتوانیم 

از سرمایه هاي آنها حمایت کنیم.
 این مس��ئول ورود خیرین را به حوزه تجهیز مدارس ساخت سالن ها، 
آزمایشگاه ها و همچنین مجموعه هاي ورزشي تربیتي و فرهنگي یادآور 
ش��د و گفت: انتظار داریم در یك حرکت زیربنایي بتوانیم به نیازهاي 

واقعي در حوزه تعلیم و تربیت پاسخگو باشیم. 

احداث زائرسراهاي ارزان قيمت در مشهد      
شهردار مش�هد از انجام اقداماتي براي 

خبرنگارجوان
         خراسان رضوي

اح�داث زائرس�راهاي ارزان قیمت در 
مشهد خبر داد. 

س��ید صولت مرتضوي با بیان اینکه حسب دستور رهبر معظم انقلاب 
براي ایجاد زائرس��راي ارزان قیمت در مشهد اقدام کردیم، گفت: براي 
تمام استان ها با حضور ائمه جمعه و استانداران آن استان زمین هایي 
از 800 ت��ا 1200 مترمربع را اختصاص دادیم ام��ا در این زمینه هنوز 
اتفاق مؤثري روي نداده است.  وي افزود: بر همین اساس از نمایندگان 
استان ها درخواست داریم تا در خصوص احداث زائرسراهاي استان خود 
پیگیر باشند. مرتضوي با بیان اینکه هم اکنون مشهد داراي یك میلیون 
و 100 هزار نفر حاشیه نشین است، گفت: این افراد در سکونتگاه هاي 
خود ساخت و سازهایي را انجام مي دهند که از ایمني برخوردار نیست، 
لذا باید متولي شهر واحد باش��د و به مدیریت واحد شهري توجه شود.  
وي با اش��اره به مطالبات شهرداري مش��هد از دولت افزود: شهرداري 
مش��هد نزدیك به 3هزار میلیارد تومان از دولت طلبکار است که این 

منابع نیز هنوز به ما اختصاص نیافته است. 

راه اندازي پارك علم و فناوري در جيرفت      
بح�ث توس�عه فعالیت ه�اي جه�اد 

خبرنگارجوان
         كرمان

دانش�گاهي در جن�وب كرم�ان مدتي 
مطرح بود و امروز عزم ما بر توسعه اين 
فعالیت ها در منطقه جدي اس�ت و اين امکان وجود دارد كه پارك 

علم و فناوري جنوب كرمان با محوريت جیرفت راه اندازي شود. 
رضا کامیاب مقدس رئیس جهاد دانشگاهي استان کرمان با عنوان کردن 
مطلب فوق با اشاره به فعالیت هاي جهاد دانش��گاهي استان کرمان در 
حوزه هاي پژوهش، آموزش و فرهنگي گفت: جهاد دانشگاهي در استان 
کرمان 24 مرکز تخصصي کوتاه مدت و س��ه مرکز آموزش عالي دارد و 
پژوهشکده سازه و زلزله نیز در استان در حال فعالیت است.  کامیاب مقدس 
با بیان اینکه در زمینه مطالعات توسعه استان جهاد دانشگاهي کارهاي 
مهمي داش��ته اس��ت، افزود: در زمینه مطالعات آب فعالیت هاي جهاد 
دانشگاهي در استان کرمان قابل توجه است.  وي با اشاره به فعالیت هاي 
فرهنگي و پزش��کي نیز خاطرنشان کرد: در بخش پزش��کي، درمانگاه 
تخصصي موفقي در استان داریم که ارائه خدمات مي کند.  کامیاب مقدس 
تصریح کرد: نگاه بلندي که امروز در شهرس��تان جیرفت وجود دارد از 
سایر نقاط استان بیشتر اس��ت و با توجه به ظرفیت هاي بالاي منطقه 
در بخش هاي کش��اورزي، گردش��گري، صنعت و معدن، آموزش عالي 
و... طرح هاي توس��عه اي را براي منطقه در نظر گرفته ایم.  رئیس جهاد 
دانشگاهي استان کرمان با اشاره به اهمیت راه اندازي پارك علم و فناوري 
در جنوب کرمان گفت: این اقدام مي تواند، یکي از محورهاي مهم توسعه 
و کمکي براي دانشگاه هاي استان باشد و این امکان وجود دارد که پارك 

فناوري جنوب کرمان با محوریت جیرفت راه اندازي شود. 

راه اندازي بندر شادگان خسارت 37 ميلياردی به محصولات شوط

در س�فر ي�ك روزه مس�ئولان كهگیلوي�ه و 
بويراحم�د به پش�ته زيلايي رئیس س�ازمان 
جهاد كش�اورزي اين استان براي رفع مشکل 

بي آبي باغداران اين منطقه دستور اكید داد. 
جعفر گوهرگاني در بازدید از منطقه محروم پشته 
زیلایي در شهرستان چرام گفت: این منطقه براي 
کشاورزي و به خصوص باغداري، منطقه مهمي 
در زمینه تولید و اش��تغالزایي به ش��مار مي رود 

که لازم است مشکلات آنها برطرف شود.  رئیس 
سازمان جهاد کش��اورزي کهگیلویه و بویراحمد 
بر سر راه همه روس��تاهاي واقع در مسیر منتهي 
به پش��ته زیلایي مشکلات روس��تاییان را مورد 
بررسي و پیگیري قرار داد.  وي با بیان اینکه لازم 
است در خصوص آبرس��اني به باغات این منطقه 
توسط جهاد کش��اورزي اس��تان و شهرستان و 
همچنین خدمات کش��اورزي منطقه سرفاریاب 

مطالعه جامعي صورت گی��رد، افزود: بجد پیگیر 
مشکلات کشاورزي و باغداي این منطقه هستم 
و در آینده نزدیك از این منطقه و روند کار براي 
کشاورزان بازدید تخصصي به عمل خواهم آورد.  
گوهرگاني تصریح ک��رد: این منطق��ه مي تواند 
در تولید محصولات باغي یك قطب در اس��تان 
کهگیلویه و بویراحمد باش��د و ب��ه همین خاطر 
هزینه کردن براي رونق تولیدات باغي و کشاورزي 

در پش��ته زیلایي در کوتاه مدت ج��واب خواهد 
داد.  رئیس س��ازمان جهاد کشاورزي کهگیلویه 
و بویراحمد گفت: یک��ي از کارهاي بزرگي که در 
منطقه پشته زیلایي در آینده رونق اقتصادي را در 
این منطقه ایجاد مي کن��د راه اندازي واحد تولید 
ماهي س��ردابي یك هزار و 100 تني است که با 
راه اندازي  آن منطقه پشته زیلایي تا حدود زیادي 

از محرومیت خارج مي شود. 

مشكل بي آبي كشاورزان پشته زيلايي رفع مي شود خبرنگارجوان
   كهگيلويه و بويراحمد

يکي از مهم ترين عوامل رشد اقتصادي میزان سرمايه گذاري در اقتصاد 
كشورها مي باشد. جلب سرمايه گذار راهي براي تسريع حركت اقتصادي 
به سوي توسعه و ايجاد اشتغال اس�ت و مي تواند به عنوان اهرمي براي 
شتاب توسعه و رشد اقتصادي به كار گرفته شود.  انجام سرمايه گذاري 
هدفي است كه تمامي استان ها از مدت ها آن را دنبال مي كنند تا به اين 
طريق بر مشکلات اقتصادي، تولید، اشتغال، فرار نیروي كار و بیکاري 
غلبه يابند.  برگزاري همايش هاي جذب س�رمايه در ش�هرها و تعامل 
دانشگاه و مراكز علمي و ساير دستگاه هاي اجرايي فرصت مناسبي جهت 
جذب سرمايه گذار هاي بومي و افراد سرمايه گذار در شهرها مي باشد. 

كلانشهر اراك با توجه به موقعیت جغرافیايي خاص و وجود صنايع مادر 
و انبوهي از شركت ها و كارخانه هاي صنعتي و تولیدي بستري مناسب 
را براي اين نوع س�رمايه گذاري ها فراهم نموده اس�ت. در همین راستا 
شهرداري و شوراي اسلامي  كلانشهر اراك با برگزاري همايش تخصصي 
»س�رمايه گذاري و مشاركت ش�هرداري كلانش�هر اراك« و دعوت از 
سرمايه گذاران  بومي، ملي و كشوري، با ارائه يك بسته سرمايه گذاري 
به معرف�ي پروژه ه�اي اراك در اين ح�وزه پرداختند، تا ب�ا ايجاد يك 
تعامل دو س�ويه میان شهرداري و س�رمايه گذاران،  خدمات ارزنده اي 
به ش�هروندان ارائه دهند و گامي در توس�عه و عمران شهري بردارند. 

تأمين اعتبار بدون سقف براي احياي درياچه اروميه          
دولت سقف مشخصي را براي احیاي درياچه ارومیه تعیین نکرده 

خبرنگارجوان
   آذربايجان شرقي

است، ولي رئیس جمهور دس�تور داده براي احیاي اين درياچه هر 
چقدر اعتبار لازم باشد، هزينه شود؛ از اين رو از لحاظ اعتباري هیچ 

مشکلي براي احیاي اين درياچه وجود ندارد.
محمدباقر نوبخت سخنگوي دولت در سفر به شهرستان بناب با تأکید به اینکه دولت مبالغ قابل توجهي را براي 

عدم کاشت در جهت احیاي دریاچه ارومیه اختصاص 
داده است، گفت: معضل دریاچه ارومیه یك بحران 
فرامنطقه اي و ملي است و خشك شدن این دریاچه، 
تبعات منفي زیادي را در ابعاد مختلف براي ساکنان 
منطقه و استان هاي اطراف خواهد داشت.  وي با اشاره 
به اینکه حل معضل دریاچه ارومی��ه در اولویت اول 
دستور کار هیئت دولت است، گفت: براي اجراي طرح 
نکاشت در حاشیه دریاچه ارومیه دولت مبالغ قابل 
توجهي را اختصاص داده است که از هرگونه خسارت 
به کش��اورزان منطقه جلوگیري کند و براي جبران 
خس��ارت دولت هزینه هاي آن را پرداخت مي کند.  
معاون برنامه ریزي و نظارت راهبردي رئیس جمهور 

افزود: براساس بازدیدهایي که اخیراً از این دریاچه داشتم، به صورت جدي اجراي سیاست ها و برنامه هاي 
احیاي دریاچه ارومیه را پیگیري مي کنیم و امیدواریم نسبت به احیاي آن گام هاي مثبتي را برداریم.  نوبخت 
ادامه داد: دریاچه ارومیه و مشکلات آن صرفاً متوجه استان هاي آذربایجان شرقي و غربي نیست و کل کشور 

درگیر این مشکل خواهند بود، لذا دولت و به ویژه رئیس جمهور محترم پیگیر موضوع هستند. 

تحويل به روز تلفن ثابت در البرز          
معاون حقوقي و امور مجلس وزير ارتباطات، فن�اوري و اطلاعات از 

خبرنگار جوان
    البرز

تحويل به روز تلفن ثابت در استان البرز خبر داد. 
مرتضي براري در جلسه با استاندار البرز و برخي از مسئولان ارشد این استان 
گفت: بخش مهمي از اولویت هاي وزارت ارتباطات مربوط به تسریع در خدمات رساني به مردم است و 
خوشبختانه با فراهم  سازي زیرساخت ها در بسیاري از نقاط کشور از جمله استان البرز، بخش مهمي از 
این اهداف در حال محقق شدن است.  وي افزود: 
بر اساس برنامه ریزي انجام شده تا پایان سال جاري 
مراحل ثبت نام، درخواست و واگذاري تلفن ثابت در 
استان البرز به روز مي شود.  معاون حقوقي و امور 
مجلس وزیر ارتباطات، فناوري و اطلاعات گفت: در 
حال حاضر حدود 10 هزار درخواست دریافت تلفن 
ثابت در استان البرز وجود دارد که تا پایان سال تمام 
این درخواست ها انجام مي شود. بنابراین از ابتداي 
سال آینده واگذاري تلفن ثابت این استان به طور 
قطع به روز مي شود. همچنین افزایش کمي و کیفي 
تلفن  هاي همراه از جمله همراه اول، ایرانسل و رایتل 
در دستور کار این وزارتخانه و ادارات کل قرار دارد.  
استاندار البرز نیز طي سخناني خواستار تسریع خدمات رساني اداره کل ارتباطات، فناوري و اطلاعات 
در این استان شد.   سید حمید طهایي با بیان اینکه اولویت اصلي این اداره باید واگذاري تلفن ثابت به 
ساکنان روستاهاي استان باشد، گفت: همچنین واگذاري ایجاد زیرساخت هاي لازم براي خدمات رساني 

به واحدهاي مسکن مهر نیز باید جزو اولویت هاي اصلي این اداره باشد. 

فاطمه قاسمي
   گزارش خبري

»قلات« نام روستایي است     ايران زيبا
که در 36 کیلومتري شمال 
غرب شیراز به سمت سپیدان در منطقه اي با صفا و 
کوهپایه اي در کنار آبشارهایي زیبا و در انبوهي از 
درختان و باغ هاي سرسبز قرار دارد. مردم این روستا 
با زندگي نیمه س��نتي به کش��اورزي و دامداري و 
باغداري و بعضي ها به کسب و کار و حرفه گیوه بافي 
مشغول هستند.   گویش مردم این روستا بازمانده 
فارسي میانه جنوب غربي است. در این روستا بناهایي 
وجود دارد که قابل ضبط و حفظ مي باشد از جمله 
کلیساي روستا که این کلیسا توسط مسیونرهاي 
مذهبي بین دو جنگ جهاني اول و دوم ایجاد شده و 

دیوار خارجي آن هم در شرف تخریب است. از دیگر 
آثار به جا مانده در بخش قدیمي روستا حمامي است 
که پیرم��ردان قدیم��ي معتقدند س��عدي در آن 
اس��تحمام کرده که آن نیز در آستانه خراب شدن 
است. بافت قدیم قلات )دهکده باستاني( قدمتي بس 
طولاني دارد و معماري آن منحصر به فرد است. از 
جاذبه هاي گردشگري و باستاني این روستا مي توان 
به مرقد امامزاده سیدقطب الدین یوسف، کلیساي 
ارامن��ه )که تنه��ا کلیس��اي منطقه تا ش��عاع 50 
کیلومتري است (، چنار حاجي مرد، چشمه شیري 
)یا چشمه شیرین که در میان تاکستان هاي انگور و 

در دامنه کوه قرار دارد( و کوه قلات اشاره کرد. 

قلات سپيدان، يادگار مغفول


